



السعودية تتوقع نهوا اقتصاديا 8 في المئة بنهاية 2022

ولفت إلى "تراجع نسبة البطالة بين الشباب في الربع الثاني إلى أدنى مستوياتها منذ بدء تسجيل الإحصائيات". وكان صندوق النقد الدولي رفع توقعاته لنمو الاقتصاد السعودي الذي يعتبر الأسرع نموا بين كبرى الاقتصادات العالمية، حيث يأتي ذلك وسط ازدهار القطاع النفطي إلى جانب النمو القوي للقطاع غير النفطي. وكشف الصندوق عن نمو الاقتصاد السعودي بنسبة 7.6 في المئة عام 2022، مع احتمال رفع هذه التوقعات بنهاية 2022.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

توقع وزير الاقتصاد والتخطيط السعودي فيصل الإبراهيم، نمو اقتصاد المملكة 8 في المئة مع نهاية الحالي 2022، لافتا إلى أن "معدل نمو الاقتصاد السعودي هو الأسرع ما بين دول G20 والاقتصادات الكبرى". ونوّه إلى أن "المملكة تستهدف تنويع مصادر نمو اقتصاد المملكة عبر التركيز على القطاعات الواعدة اقتصادياً وصناعياً"، موضحاً أن "المملكة تستهدف زيادة مشاركة القطاع الخاص في الناتج المحلي الإجمالي لنحو 65 في المئة"، مشيراً إلى أن "المنهجية سابقاً تتراوح بين 55 و57 في المئة والأنشطة غير النفطية 45 في المئة".

■ Saudi Arabia Expects 8% Economic Growth by the End of 2022

The Saudi Minister of Economy and Planning, Faisal Al-Ibrahim, expected the Kingdom's economy to grow by 8 percent by the end of the current 2022, pointing out that "the growth rate of the Saudi economy is the fastest among the G20 countries and major economies."

He noted, "The Kingdom aims to diversify the sources of growth of the Kingdom's economy by focusing on the most promising economic and industrial sectors." He explained, "The Kingdom aims to increase the participation of the private sector in the gross domestic product to about 65 percent," noting "the methodology previously ranged between 55 and 57 percent and non-oil activities 45 percent."

He pointed out "the unemployment rate among young people fell in the second quarter to its lowest level since the start of recording statistics."

The International Monetary Fund had raised its expectations for the growth of the Saudi economy, which is considered the fastest growing among the major global economies, as this comes amid the boom of the oil sector in addition to the strong growth of the non-oil sector. The Fund revealed that the Saudi economy would grow by 7.6% in 2022, with the possibility of raising these expectations by the end of 2022.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



■ مصر تقر حزمة جديدة للحماية الاجتماعية وترفع الحد الأدنى للأجور

وأوضح مدبولي أنّ "الإجراءات الجديدة تتضمن صرف دعم مالي للشركات المتعثرة بسبب الأزمة الراهنة بشرط عدم تسريح العمالة إضافة إلى إقرار علاوة استثنائية لمجابهة الغلاء لجميع العاملين بالدولة والشركات التابعة لها وأصحاب المعاشات بمبلغ 300 جنيه"، لافتا إلى أنه "تقرر رفع حد الإعفاء الضريبي من 24 ألف جنيه إلى 30 ألف جنيه للفرد في السنة".
ويأتي إقرار حزمة الإجراءات الجديدة بعد إصدار الرئيس المصري عبد الفتاح السيسي توجيهات بعدم تحميل المواطنين أعباء إضافية خلال الفترة المقبلة نظرا للظروف الاقتصادية العالمية.
المصدر (موقع العربية.نت، بتصرّف)

كشف رئيس الوزراء المصري مصطفى مدبولي، عن إقرار حزمة جديدة للحماية الاجتماعية بقيمة 67 مليار جنيه، تتضمن رفع الحد الأدنى للأجور إلى 3 آلاف جنيه شهريا.
ولفت مدبولي عقب اجتماع للحكومة، إلى أنّ "حزمة الإجراءات الجديدة تتضمن رفع الحد الأدنى للأجور للعاملين في الحكومة من 2700 إلى 3 آلاف جنيه"، مبيّنا أنه "جرى أيضا إقرار علاوة استثنائية لجميع العاملين بالدولة وأصحاب المعاشات، والتوافق على توفير دعم مالي للأسر على بطاقات التموين حتى 30 يونيو/حزيران المقبل مع عدم زيادة أسعار الكهرباء حتى ذلك الموعد".

■ Egypt Approves a New Social Protection Package and Raises the Minimum Wage

Egyptian Prime Minister Mostafa Madbouly revealed the approval of a new social protection package worth 67 billion pounds, which includes raising the minimum wage to 3,000 pounds per month.

After a government meeting, Madbouly pointed out "The new package of measures includes raising the minimum wage for government workers from 2,700 to 3,000 pounds." Noting that "an exceptional allowance was also approved for all state workers and pensioners, and it was agreed to provide financial support to families on ration cards until next June 30, with no increase in electricity prices until that date."

Madbouly clarified that "the new procedures include disbursing

financial support to troubled companies due to the current crisis, provided that workers are not laid off, in addition to approving an exceptional premium to confront the high costs of all state workers, its subsidiaries and pensioners at an amount of 300 pounds." Pointing out that "it was decided to raise the tax exemption limit from 24 thousand pounds to 30 thousand pounds per person per year."

The approval of the new package of measures comes after Egyptian President Abdel Fattah El-Sisi issued directives not to burden citizens with additional burdens during the coming period, given the global economic conditions.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



■ دول الخليج ضمن الدول الأفضل لـ "بيئة الأعمال" في العالم

من الاستثمار بصورة أكبر في التكنولوجيا وتحديث البنية التحتية، فضلاً عن استفادة المنطقة من تحوّل أوروبا من استيراد الغاز عبر خط الأنابيب الروسي إلى موردي الغاز الطبيعي المسال، وبشكل خاص في دول الخليج والولايات المتحدة. وكشفت "إيكونوميست إنتلجنس" عن أن التخفيضات في الإنفاق الرأسمالي نتيجة تراجع الميزانيات الذي رافق الجائحة أدت إلى كبح نمو الاقتصاد الكلي في المنطقة. ولكن التأثير على بيئة الأعمال كان إيجابياً مع اضطرار الحكومات لإعطاء أولوية للإصلاحات التي تدعم أنشطة الأعمال مثل تحسين أطر الشراكة بين القطاعين العام والخاص وبرامج الدعم المالي والاستثمارات الأجنبية.

المصدر (صحيفة الراي الكويتية، بتصرف)

أظهر مؤشر بيئة الأعمال العالمي الصادر عن وحدة "إيكونوميست إنتلجنس"، أنّ سنغافورة المكان الأفضل للأعمال في العالم خلال السنوات الخمس المقبلة، وذلك حسب تصنيفات الوحدة لبيئة الأعمال للربع الأخير من 2022، فيما حلت كندا والولايات المتحدة في المركزين الثاني والثالث على التوالي، في حين احتفظت أوروبا الغربية بموقعها ضمن الـ 20 مركزاً الأولى.

ولاحظت «إيكونوميست إنتلجنس» أن التحسّن الأكبر خلال السنوات الثلاث الماضية والسابق للاضطرابات الناجمة عن جائحة كورونا والحرب في أوكرانيا كان في بيئة الأعمال في اليونان وقطر والولايات المتحدة والإمارات، أما أكثر الحالات سوءاً فكانت في أميركا اللاتينية إضافة إلى روسيا وأوكرانيا.

وبيّنت أن ارتفاع أسعار النفط يمكن اقتصادات الدول المنتجة للطاقة

■ Gulf Countries are Among the Best Countries for the "Business Environment" in the World

The Global Business Environment Index issued by the Economist Intelligence Unit showed that Singapore would be the best place for business in the world over the next five years. This is according to the unit's business environment rankings for the fourth quarter of 2022, while Canada and the United States ranked second and third, respectively, while Western Europe retained its position within the top 20.

The "Economist Intelligence" noted that the biggest improvement over the past three years, preceding the turmoil caused by the Corona pandemic and the war in Ukraine, was in the business environment in Greece, Qatar, the United States, and the UAE, the worst cases were in Latin America, in addition to Russia and Ukraine.

The unit indicated that high oil prices enable the economies

of energy-producing countries to invest more in technology and infrastructure modernization, as well as benefit the region from Europe's shift from importing gas through the Russian pipeline to LNG suppliers, especially in the Gulf States and the United States. The "Economist Intelligence" revealed that the cuts in capital spending because of the budget decline that accompanied the pandemic led to a dampening of macroeconomic growth in the region. However, the impact on the business environment has been positive, with governments having to prioritize reforms that support business activities such as improving public-private partnership frameworks, financial support programs, and foreign investment.

Source (Al-Rai Kuwaiti Newspaper, Edited)